
 

„Mert úgy szerette Isten a világot, hogy egyszülött Fiát 

adta oda, hogy aki hisz benne, az el ne vesszen, hanem örök-

ké éljen.” Jn 3,16 

A Szentírás egyik legfontosabb kijelentése végig kíséri 

nagyböjti utunkat, egészen a feltámadásig – ill. egész életün-

ket, hitéletünket. Ha ezt tudatosan megvalljuk, jó úton já-

runk… 

Érdemes visszatekintenünk, a nagyböjt folyamán kö-

zelebb kerültünk-e végső célunkhoz, egyházközségünk szá-

mos lelki programjának valamelyikén jelen voltunk-e?… 
Ny. L. 

 

Senior imaklubunk vendége márciusban László atya volt, fontos 

témával készült. (Szerk.) 

Az áldásról 

2024. március 4-én a Senior imaklub estéjére igyekeztem. 

Plébániánk emeleti terme megtelt ismerőseimmel, az imaklub 

tagjaival. Pokriva László esperest, plébánost vártuk, aki az ál-

dásról fog tartani nekünk előadást. Addig élénk beszélgetések 

alakultak ki. Én például Judittal arról beszéltem, hogy vasárnap 

milyen szépen szólt fiának kórusa a Kálvárián. Plébánosunk 

megérkezésével kezdetét vette közös imádkozásunk, éneklé-

sünk, majd az előadás.  

Nyitrai László felvezette a témát, mi is az áldás fogalma. 

Az áldás ott van az életünkben, de nem vagyunk tisztában en-

nek jelentőségével – kezdte előadását a plébános úr. Az áldás-

nak pozitív értelme van, régebben benne voltak a minden-

napjainkban. Pl.: Isten áldjon! Isten hozott! – köszönésformák, 

vagy az otthonokban ott volt a szenteltvíz, amellyel elmenéskor 

- akár érkezéskor is - meghintették magukat. 

Hogyan fogalmazza meg számunkra az Egyház, hogy mi 

is az az áldás? „Az az Egyház által jóváhagyott rítus, melyet az 

Egyház nevében az Egyház szolgája végez azért, hogy szemé-

lyeket vagy tárgyakat megszenteljen az istentisztelet számára, 

vagy pedig lelki és időbeli kegyelmeket közvetítsen bizonyos 

személyek számára.”  

Az áldás nem szentség, hanem szentelmény. Nem az 

egyes ember akaratán múlnak a szentelmények, hanem az Egy-

ház könyörgésének az ereje ez. Az Egyház nevében csak a pap 

tud könyörögni. Ilyen értelemben szükséges a papnak a sze-

mélye is egy-egy szentelménynek a kiszolgálásához. A szentel-

mény szoros kapcsolatban áll a szentségekkel. Majd különböző 

áldásokat említett plébánosunk. 

Mi az áldás hatalma? Milyen hatásai vannak? Elsősorban 

lelkileg hat az áldás. Nem konkrét megnyilvánulásban van az 

ereje. Az áldás megszenteli a különböző élethelyzeteket. Na-

gyon szép jelképrendszere van, ez az áldó imádságokban jele-

nik meg. Az áldások szövegében nagyon sokszor ott van a 

szentírási rész is. Áldást bármikor kaphatunk, akár különböző 

élethelyzetekben is. Tárgyakat is meglehet áldani.  

Az áldásnak milyen hatása van az életünkre? Az áldásnak 

van egy megszentelő hatása. Az embert és a dolgokat kiragadja 

a sátán hatalmából. A másik dolog pedig nem más, mint az, 

hogy segít majd, hogy célba érkezzünk, vagyis, hogy eljuthas-

sunk a mennyországba. 

Az Egyház célja, hogy az áldás újra ott legyen a hétköz-

napjainkban. Nem fél a kihívásoktól, a modern eszközöket is 

megáldja. Nemrég adták ki az áldások könyvét.  

Ezt a könyvet úgy hívják, hogy „Rituálé”, ebben a kato-

likus Egyház áldásai kaptak helyet. Majd az angyalokról és az 

áldások kapcsolatáról beszélt plébános úr. Az angyaloknak az a 

feladata, hogy segítsék és védjék az embereket a gonosztól. 

A Szentírásban hogyan jelenik meg az áldás? Az Ószö-

vetségben a király, a papok és az apák adhattak áldást. Isten 

nevében áldották meg a népet, példa rá az „Ároni áldás” Az 

áldás közvetítés volt az Isten és ember között. Az Újszövet-

ségben Jézus is folytatja ezt az áldó tevékenységet. Krisztus 

ruházta föl az áldás hatalmával az Újszövetség papjait. Vég-

érvényes áldásunk az örök boldogság lesz. Erre törekszünk, 

hogy ide eljussunk.  

A legutóbbi pápai nyilatkozat (nem bulla!) az áldásokkal 

kapcsolatban eligazítást akart adni, de inkább bizonytalanságot, 

értelmezési zűrzavart okozott. Az ellenséges érzelmű és beál-

lítottságú social media és minden egyházellenes fórum jó táma-

dási felületet is vélt Egyházunk ellen ezen pápai nyilatkozattal 

kapcsolatban. Püspökkarunk rövid nyilatkozatot adott ki a 

felelős lelkipásztori hozzáállásról, ebből idézek: 

„A Hittani Dikasztérium Fiducia supplicans kezdetű, az 

áldások lelkipásztori természetéről 2023. december 18-án ki-

adott nyilatkozata nem változtatja meg a Katolikus Egyház kez-

dettől vallott hitét és tanítását a házasságról és a nemi erkölcs-

ről.  

Hazánk lelkipásztori helyzetét mérlegelve a Püspöki Kon-

ferencia útmutatásként fogalmazza meg a lelkipásztorok szá-

mára, hogy nemi identitásától és szexuális orientációjától füg-

getlenül egyénenként minden embert megáldhatunk, mindig 

kerülni kell azonban azt, hogy a pusztán párkapcsolatban 

együtt élő, az egyházilag nem érvényes házasságban vagy 

egynemű párkapcsolatban élő párok számára közös áldást 

adjunk. 

Ugyanakkor minden sajátos élethelyzetben élő testvérün-

ket kísérjük szeretettel és tisztelettel, segítve őket Isten akaratá-

nak mélyebb megértésére a Krisztus evangéliuma szerinti élet 

útján.” 

A hozzászólások is a bűnös kapcsolatok megáldásának 

problematikáját emelték ki. Talán ebből is látszik, hogy az 

„egyszerű keresztény ember” nem tud mit kezdeni ezzel a fo-

galmi zavarral, ami az áldás értelmezésével kapcsolatban kiala-

kult… 

Közös áldó imádság és az „Ároni ima” eléneklése után a 

kötetlen beszélgetésekkel fejeződött be együttlétünk. 

Pazsiczky Mariann 

 

Mészáros János Elek koncertje alkalmával sokunknak olyan 

érzése támadt, hogy egy nagyböjti lelki programon veszünk 

részt. Még inkább ez történt velünk, amikor Tapolyai Emőke 

előadását hallgattuk. „Civilek a pályán” – gondolhatnánk első-

re – de, bár mi is ilyen mély hitünkről tudnánk tanúságot ten-

ni!… Szerk. 

Kedves Olvasóm! 

Március 9-én régóta tervezett előadáson vettem részt 

sokadmagammal. Erről a Mindszenty iskolában megszervezett 

Tapolyai Emőke (kilinai- és pasztorálpszichológus, felsőveze-

tői coach és a Kandella központ megalapítója) Kiút a sebzett-

ségünkből című előadásáról szeretnék a saját szemszögből né-

hány mozzanatot idehozni.  
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Emőkére a covid idején „találtam” rá az Agapé című adá-

sokban, és ezután nagyon sok előadását hallgattam interneten 

keresztül (ajánlom szeretettel mindenkinek!). 

Emőke az előadás napját szerzetesi közösségünkkel töl-

tötte, és hadd mondjam el, mennyire hiteles, egész embernek 

ismertem őt meg. A maga természetességével és nyitottságával 

volt jelen köztünk. Látszott rajta, hogy rendben van magával, 

és azt teszi, amire az Isten hívja. Az előadásában nem csak a 

precizitás, a humor, a hihetetlen nagy tudása, olvasottsága és 

hosszú évek tapasztalata van benne, hanem a személyesség, 

maga az előadásmódja egészen bevonja az embert, és mélyen 

érinti.  

A cím Szent Ferenc stigmatizációjának 800 éves évfor-

dulójára is utal, amit a ferences család ebben az évben ünnepel. 

Ez a cím megszólíthat mindenkit, hiszen ahogy az előadásban 

is elhangzott, mindannyian sebzettek vagyunk. 

Emőke az előadásában beszélt a haragról, amit mi keresz-

tények sokszor nem engedünk meg magunknak, pedig az lehet 

pusztán önvédelem. A baj csak az, ha abban elakadunk, ha egy 

gyászfolyamatot nem járunk be, ha megmaradunk áldozat 

szerepben. Szó esett a megbocsátásról, mint a jogos bosszú el-

engedéséről, ami nem azt jelenti, hogy utána minden olyan lesz, 

mintha mi sem történt volna. A sebzés megtörtént, de döntök, 

hogy nem dédelgetem a haragom, tovább lépek, hiszen ez legin-

kább engem segít. 

Ami számomra nagyon új volt, az egy kísérlet eredménye, 

amiről Emőke beszélt, mely szerint egy másik ember jelenléte 

önmagában fájdalomcsillapító hatású! Milyen szép így tekin-

teni az emberi kapcsolatokra!  

Utolsó mozzanatként nagyon megérintett annak a való-

sága is, hogy a keresztény üldözöttek a világ két különböző 

táján is azt vallották, ami megtartja őket ebben az üldözteté-

sekkel teli időszakban, a hitükben: az a közösség. Tudják, hogy 

ott áll mögöttük egy közösség, mely imádsággal kíséri őket. A 

közösség megtartó erejéről hallunk, de kérdem én, mennyire 

éljük meg a saját közösségünkben ezt a megtartó erőt?  

Mennyire tudatos számomra, hogy van mögöttem egy 

közösség, mely támogat, imáikkal kísér, amikor nehézségeken 

megyek keresztül. Kívánom az egyházközségnek, mindannyi-

unknak, hogy váljunk ilyen közösséggé! 

M. Kinga ferences szegénygondozó nővér 

 

Nagyböjti triduum 

Adventi triduumunk elmaradt, így már sokunknak hiány-

zott ez a fajta megerősítés, lelki töltődés. Adám Miklós atyát 

sikerült meghívni, így került sor március 17-19. esti szentmi-

séin az ő homíliáira. Ezekről hangfelvétel készült, ami honla-

punkon a Média/Triduumok fül alatt elérhető.  

Vendégünket köszöntöttem megérkezésekor, ebből idé-

zek, valamint a harmadik esti köszönet gondolataiból és a 

harmadik homíliából: 

Kedves Miklós Atya! 

Szeretettel köszöntöm plébániánk közössége és a jelen lé-

vő testvéreink nevében! Örülünk, hogy elvállalta ezt a szolgá-

latot, László atya hívására most velünk lesz ezen a három estén.  

Szorongattatásban élünk, a minket körülvevő békétlenség, 

fizikai és lelki zaklattatás a belső békénket is fenyegeti, feldúl-

ja. Figyelmünket eltereli a lényegről, földi életünk végső céljá-

ról. Az Istent száműző világ szlogenjei, tendenciái – akarva-

akaratlanul – ránk is nyomasztóan hatnak. 

Egyházunk nem véletlenül ajánlja legnagyobb ünnepein-

ket megelőző készületi időket, per pillanat a nagyböjti elcsen-

desedést, amikor úgymond dimenziót váltunk, vagyis a hori-

zontális perspektívánkat vertikálisra cseréljük. Felfelé nézünk, 

életünk transzcendens vonatkozásaira igyekszünk figyelni.  

Ezen nézőpont alsó végén pedig a saját belső világunk, 

lelkünk van. Ezen koordináta rendszerben próbálunk elhelyez-

kedni, vagyis az Istenhez való viszonyunkban akarunk egyre 

tisztábban látni, és Jézus nyomán meg is erősödni, hitünkben 

előre haladni.  

Nagyböjti triduumunk három estéjén ehhez várjuk Miklós 

atya tanítását, buzdítását, megerősítő gondolatait…  

- * - * -  

Kedves Miklós atya, hálásan köszönjük a szolgálatát, 

tanítását, buzdítását.  

Azzal kezdem, hogy a homíliák fenn vannak honlapun-

kon, a mai is felkerül még ma. Érdemes lesz még a napokban – 

vagy akár húsvét után is visszahallgatni, hiszen sok fontos 

dolog szóba került. Felidézek néhány gondolatot. 

Mindjárt az elején láncreakció gondolata. Bizony, ahogy 

szétnézünk szűkebb-tágabb környezetünkben, reaktorunk ki-

hűl, nagyon langyos. Hitünk, hűségünk csak pislákol. Erre elég 

bizonyíték a kiürülő templomaink, kiüresedő lelkületünk. 

Azután: Isten országa ott van, ahol tudnak róla, beszélnek 

róla, foglalkoznak vele. Mi – személyesen – hogy is állunk ez-

zel? Beszélünk-e róla – akár alkalmas, akár alkalmatlan. Nem 

is szólva cselekedeteink, viselkedésünk megnyilatkozásairól. 

Túlzottan e világhoz kötődünk, így Jézus nyomán nem átme-

gyünk a halálon az életbe, hanem halottak maradunk bűne-

inkben. 

Fontos az evangélium rendszeres olvasása, méghozzá 

úgy, hogy belehelyezkedem a történetbe, rész veszek benne. 

Mert így mintegy megélem, átélem, mit is akar nekem, szemé-

lyesen nekem mondani Jézus. 

Ítélkezés – jellemző ránk, leginkább más bűnét, hibáját 

szeretjük elemezgetni, csámcsogni rajt. A megbocsátás már ke-

vésbé megy, pedig minden Miatyánkban emlegetjük ezt.  

Jézus jegyese az Egyház, ami belőlünk, gyarló emberek-

ből áll. Mi vagyunk a hűtlen, megcsaló, házasságtörő jegyes. 

Bűneinket egyedül Jézus bocsáthatja meg, egyedül Neki van 

hatalma és joga erre. Már, ha bűnbánattal közeledünk Hozzá… 

A harmadik estén a napi evangéliumi szakasz a 12 éves 

Jézus „elveszéséről”, templomban maradásáról szólt. Ezzel 

kapcsolatban is sorakoznak a kérdések, amire érdemes őszinte 

válaszainkat megfogalmazni… 

Vajon mi a mennyei Atyánk dolgaiban vagyunk-e? Bele-

feledkezünk-e – legalább néha – ezen időtlenségbe? Isten jelen-

létébe tudjuk-e magunkat helyezni? Szent József példájára igazi 

atyaként viseltetünk-e gyermekeink irányában, és a kellő pilla-

natban el tudjuk-e engedni őket? Megtalálhatók vagyunk-e a 

templomban? Otthonomnak érzem-e a templomot? És saját ott-

honomban Isten is otthon érzi vajon magát? Otthonom sokat 

elárul rólam, családomról. Mitől is otthonos az otthonom? 

Csak annyit fűznék hozzá (Szent Ágoston nyomán): Isten 

téged nélküled teremtett meg, nem fog téged nélküled üdvözí-

teni. Érdemes ezt komolyan venni! 

   

Keresztutak 

A keresztút-járás leginkább a nagyböjti időre jellemző, de 

más időszakokban is gyakran imádkoznak, elmélkednek az 

emberek ilyen módon. Pl. nagyon gyakori, hogy egy-egy zarán-

dok-, ill. kegyhely mellett kiépített kálvária is található, ahol az 

ott megforduló emberek imádkoznak. De sok településen, így 

városunkban, egyesített plébániánk területén is megtalálható 

egy teljes kálvária. 

Hosszú évek óta vezetem kis csapatunkat nagyböjti vasár-

napokon, a covid óta pedig minden elsővasárnap. Változó a lét-

szám, nemcsak plébániánk hívei jönnek. A harmadik nagyböjti 

vasárnap pedig a térség karitász csoportjai vezetik az imát, 

szintén már hosszú évek óta.  
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Az elmélkedés vázát – természetesen – Jézus keresztútjá-

nak állomásai, történései adják, de mindegyik összeállításban 

benne van a mi hozzáállásunk, életünk, lelki világunk. Jézusra 

tekintve próbáljuk megérteni önmagunkat is, saját élethelyze-

tünket a jézusi koordináta rendszerbe akarjuk elhelyezni, így 

viszonyulva gyarlóságunkhoz, bűneinkhez.  

Elmélkedéseinket más-más szemszögből, változó ima-

szándékkal végezzük. Néhány mottó: családban, ifjúságunk, 

öregkor, papjainkért, fáradt ember keresztútja, Máriával, stb. 

Ahogy imaórán is megesik, úgy itt is, hogy egyik-másik test-

vérünk alig tudja végigolvasni a kapott szöveget, mert annyira 

„beletalál” a lelkébe az adott állomás megfogalmazása. Nem 

baj, sőt! Jézus néha szíven üt bennünket – amikor nem is szá-

mítunk rá.  

Nagyböjt péntekjein templomainkban is végzünk kereszt-

úti imát, amit egyházközségünk csoportjai vezetnek.  

A szenvedéstörténet (Passió) megjelenítése is nagyböjti 

gyakorlatunk. Hosszú hagyománya van az énekelt Passiónak 

(virágvasárnap és nagypéntek), az élőképes keresztútnak, amit 

virágvasárnap a gyermekek/fiatalok dramatizálnak. Legújabb 

kori – városnak szánt – Passió a Várhegy oldalában játszódik, 

sok ember közreműködésével, Arcson Rafael színész szervezé-

sében.  

Nagyböjti készületünk fontos szelete, hogy együtt érző 

lelkülettel részt veszünk ezen alkalmakon. Kedves Testvérem, 

eljutottál-e az idén egy-két ilyen közös imára? Ne mondd, hogy 

nem volt időd! Jézus érted is szenvedett, Téged is megváltott! 

   

Kálvária – fejlemények 

A Kálvária kápolna ablakait üvegezéshez előkészítettük, 

amiben néhányan sokat segítettek. A vasanyag beszerzésében, 

megmunkálásában (darabolás, hajlítások) Horváth György és 

profi gépei voltak segítségemre. A csiszoláson Gál Gyula, Nagy 

László és Szentgály Ferenc dolgozott. A festésben Kósa László, 

Gál Gyula és Tóth Tibor segített.  

A védőrácsok legyártása nagy feladat volt, amit Nagy 

Lászlóval készítettünk el, részben a munkahelyén – főnöke en-

gedélyével és támogatásával (TARI-PROD Kft.) –, részben az 

udvarunkon. Az üvegeket tartó horganylemezt Pónya Lajos 

adományozta, amit szintén TARI-PROD Kft. gépén darabolt 

fel. Hálásan köszönöm mindenki segítségét, támogatását! 

Tehát következik az üvegezés, ill. a védőrácsok horganyo-

zása, a szükséges szállításokkal együtt. Ez utóbbihoz is néhány 

ember segítsége kell majd, mert üveg nélkül is elég súlyosak az 

ablakok. 

Hálásan köszönöm a még mindig érkező támogatásokat! 

Ahogy már említettem, a maradékból, illetve a további támo-

gatásból szeretném a kápolna előtti szobrok felújítását elin-

dítani. 

Közben folyik a szervezkedés, hogy a Kálvária kápolna 

belsejét is fel tudjuk újítani. Már árajánlatok begyűjtése folyik, 

ha lehetőség adódna, azonnal indítani tudjuk. (Addig is járjuk a 

keresztutakat, igyekszünk ezt is „kiimádkozni”…) 

Fontos fejlemény történt a stációk ügyében is!  
Mint korábban már megírtam, városi tulajdonba került a 

szerpentin a stációkkal együtt – kiéve a két utolsót, mert az Kál-

vária kápolna területén van, így főegyházmegyei tulajdon.  

Az ügyintézést Zsembery Ákos vette kézbe, aki időköz-

ben városi főépítész lett. Talán így „rövidebb lesz az út” a Város 

felé. Már kaptunk árajánlatot a stációk felújításáról, ezt közre is 

adom.  

Ahogy terveztük, ehhez komolyabb felajánlások szüksé-

gesek, és már érkezett is néhány. Rajtam keresztül már 5 stáció 

felújítására látszik vállalkozó, Ákosnál is vannak jelentkezők, 

de még nem tisztázódott a Városházán, hogyan fog ez zajlani, 

kinek/hova/mikor lehet fizetni, ill. milyen megállapodás szük-

séges hozzá.  

Ezt tehát Zsembery Ákos intézi, a potenciális adakozókkal 

is ő tartja a kapcsolatot. Természetesen örömmel közvetítek én 

is ez ügyben, ha engem előbb megtalálnak! 

A tervek/árajánlat szerint, akik egy stáció teljes felújítását 

fedezik, nevük megjelenik az adott stáción. 

Ami nem szerepel az árajánlatban, az első stáció ellopott 

képének a legyártása, pótlása. A képek restaurálása stációnként 

plusz 480.000 Ft –. Én természetesen látom a részletes áraján-

latot, de itt csak a végösszegeket publikálom, ami az „épületre” 

vonatkozik: 

I. Stáció   702 615 Ft. 

II. Stáció   854 430 Ft. 

III. Stáció   852 220 Ft. 

IV. Stáció   817 778 Ft. 

V. Stáció   806 298 Ft. 

VI. Stáció   852 220 Ft. 

VII. Stáció   994 207 Ft. 

VIII. Stáció   971 245 Ft. 

IX. Stáció   971 245 Ft. 

X. Stáció 1 235 304 Ft. 

XI. Stáció 1 204 417 Ft. 

XII. Stáció 1 232 230 Ft. 

XIII. Stáció 1 055 167 Ft. 

XIV. Stáció   994 385 Ft. 

Egyéb járulékos költség: 929.640 Ft.  

Az összegek bruttóban értendők.  

Ahogy eddig is, minden megosztható információt publi-

kálok itt az újságunkban, ill. állok minden segítő szándékú kér-

dező rendelkezésére. Hál’Istennek, beindultak a dolgok, talán 

még azt is megérjük, hogy a Jó Pásztor is megújul egyszer. Igaz, 

a közelmúltban kellett újra javítanunk a berúgott, kilyukasztott 

ajtaját… 

Van aki épít, van aki rombol – ahogy ezt az egész világban 

tapasztaljuk.  

   

A Pasztorális Tanács tagjaként megkaptam a Szent Adal-

bert díjra felterjesztettek névsorát és az ajánlás indoklását. 

Nagy örömmel olvasom, mennyi aktív ember segíti a hitélet, ill. 

a közösségi terek fenntartását, fejlesztését! 

Igen, vannak nálunk aktívabb plébániai közösségek, sok 

lelkes, hosszú évek óta aktív testvérünk. A felterjesztettek most 

mind budapesti plébánosok „emberei”. Bizonyára Főegyház-

megyénk vidéki plébániáin is volna néhány ember, aki érdemes 

volna eme elismerésre… 
Nyitrai László 

 

Hírek a Prímási iskolaközpont Mindszenty épületéből  

A Mindszenty iskolában már március elejétől Szarka Gyu-

la: Petőfi dicsérete c. dalától zengtek az énekórák, énekkarok. 

Sokszor még a szünetekben is ezt a dalt dudorászták a gyere-

kek. Különleges alkalomra készült az iskola apraja-nagyja.  

Március 14-én, pénteken mindenki ünneplő ruhában ér-

kezett, kokárdával. Ezzel is tisztelettel emlékezve nemzeti hős 

embertársainkra. Színvonalas, látványos megemlékező műsort 

az iskolánk 5. b osztályos diákjai mutatták be a templomban, 

majd ezt követően felvételre került Petőfi dicsérete c. dal.  

Ez is közös összefogásnak az eredménye, melyet Juhász 

Marianna (Maya néni) talált ki, koordinált és végig vezetett. A 

felvétel különlegessége, hogy nem csak egy helyszínen történt 

az esemény megörökítése, hanem iskolánk több tantermében. 

A video elkészítésében is több kolléga és diák segédkezett. 
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Iskolánk igazgatója, Ramon bácsi is kiemelte ünnepi gon-

dolatainak megfogalmazásában, hogy nemzeti értékeink meg-

becsülésében külön kiemelkedő fontosságúak a tehetséges 

gyermekek. Valóban, jó és büszke érzés látni, hogy mennyi te-

hetséges gyermek van közöttünk! Istennek legyen hála értük és 

minden pedagógusért, aki ezeket észreveszi!  

Március 17-én, vasárnap, a 9 órai diákmise keretében kö-

szöntötték iskolánk 2. b osztályos diákjai az édesapákat – Szent 

József ünnepe alkalmából – lélekemelő műsor keretében.  

Szent József, az édesapák és a családok védőszentje. E 

szent megünneplése napjainkban olykor igen nehéz, mert sok 

család „csonka család”, így nem mindenki számára adatik meg 

a megfelelő minta. Ugyanakkor ez az ünnep mindig ad mind-

annyiunk számára követendő példát, Szent József személyében.  

Köszönjük a 2. osztályos gyerekeknek ezt a műsort, és 

kérjük továbbra is Szent József közbenjáró segítségét, hogy 

mindannyian az igaz és becsületes úton tudjunk járni, az „Igaz 

ember” mintáját követve.  

   

Állóképes keresztút  

„Éljük át Jézussal együtt földi életének utolsó óráit…” 

Virágvasárnapon az idei évben is bemutatásra került az ál-

lóképes keresztút a Szent Anna templomban a Prímási isko-

laközpont jelenlegi és volt diákjai, valamint a bérmálkozó fia-

talok közreműködésével.  

A plébániával szoros kapcsolatban álló iskola lelki érté-

két, a közösség összetartó erejét bizonyítja az is, hogy a jelen-

legi diákok mellett, volt mindszentys tanulók is szerepet vállal-

nak ebben a lélekemelő előadásban. 

Megszokottá vált mindannyiunk számára, hogy elolvas-

suk a stációkhoz tartozó gondolatokat, elmélkedünk rajta. A 

diákok által bemutatott keresztút azonban más, mint a többi, 

mert itt nem csak a szöveget hallhatjuk, hanem az egész szenve-

déstörténet megelevenedik előttünk.  

Sokkal jobban át tudjuk érezni az események súlyát. 

Olyan tanítás ez évről évre, amely mindannyiunknak szól. Az 

állóképek, a megható dalok segítenek minket abban, hogy át-

érezzük: Jézus értünk szenvedett, értünk halt meg, értünk 

támadt fel. 

Jó érzéssel és meghatottsággal tölthet el mindünket, hogy 

a sokszor pimasz, visszafeleselő kamaszok, milyen átéléssel, 

komolysággal elevenítik meg azokat az eseményeket, melyek 

megváltoztatták számunkra a világot.  

Hiszem, hogy akik részesei voltak ennek az eseménynek, 

sokkal inkább tanúságtevői tudnak lenni a Feltámadottnak az itt 

kapott különleges lelki plusz által. 

Köszönjük László atyának, aki nélkül ebben az évben sem 

valósulhatott volna meg az állóképes keresztút!  

A következő évig pedig: a nagycsütörtök szeretetét, a 

nagypéntek erejét, a nagyszombat csendjét és a húsvétvasárnapi 

feltámadás örömét adja meg az Isten mindnyájunknak! 

Meszes Zsófia 

 

Anyakönyvi adatok 

Kereszteltek:  Szűcs Abigél Gyöngyvér 

Kiss János Richárd 

Elhunytak:  

Berkesi Tiborné, Ács Erzsébet  80 éves 

Móricz Ilona  79 éves 

Cserép Csaba Lajos 78 éves 

Fajd Józsefné, Varga Mária  97 éves 

Sádli Lajosné, Gerendás Erzsébet  92 éves 

Biczu Zoé    7 éves 

ALAPÍTVÁNYUNK már újra támogatható, adataink: 

 
Az elsőgyónás „izgalmairól”, és a közelgő elsőáldozás kapcsán 

bizonyára a következő számban majd beszámolnak a gyerekek 

a Jézussal való találkozásuk élményeiről. Felkészülésük részét 

képezi – már több éve – hogy egy imaórán, most majd április 

16-án az ő közreműködésükkel fogunk elmélkedni erről az 

életre szóló találkozásról.(Szerk.) 

 

Röviden… 

 Nagyheti szertartásaink a tavalyi menetrend szerint zaj-

lanak, felváltva, ill. párhuzamosan a két templomunkban, 

közösségünkben.  

 Gyümölcsoltó Boldogasszony ünnepe – a nagyheti 

időszak miatt – kicsit hátrébb csúszott, április 8-án, hétfőn 

tartjuk a szokásos zarándoklatunkat a Bakócz kápolnába. 

17 órakor indulunk a Rudnay téri plébániánk elől.  

 Nagyböjt után is folytatjuk elsővasárnaponként keresztúti 

imánkat a kálvárián, legközelebb április 7-én 15 órakor 

találkozunk a helyszínen. Folytatjuk a Mária Szeplőtelen 

Szívének tiszteletét is elsőszombati imáinkon. Április 6-

án a hagyományos imánkat mondjuk, május 4-én pedig 

Égi Édesanyánk mellett a földit is köszöntjük majd. 

 

Igazságos? Irgalmas?  

Ima márciusi imaóránkból 

Mennyei Atyánk, irgalom Istene! Nagy alázattal és bű-

neink beismerésével indulunk Feléd. Tudatában vagyunk 

annak, hogy megbántottunk Téged, s csak Tenálad lelhetünk 

irgalomra. Irgalmad a Te végtelen szeretetednek a jele. Taníts 

meg minket arra, hogy mindig meg tudjunk bocsátani ember-

társaimnak, így fejezve ki szeretetünket feléjük.  

Tégy minket a szeretet és az irgalmasság hirdetőivé, hogy 

mindenki elindulhasson Feléd, az irgalomban gazdag Atya 

felé. Segíts minket, hogy Hozzád és az Evangéliumhoz méltó-

an éljünk! Ámen.  

 

 Krisztus föltámadt! 
 Valóban föltámadt! 

Minden kedves Testvérünknek 
húsvét örömét és kegyelmeit kívánjuk: 

László atya  Andor atya  Képviselő Testület 
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